

A large, sepia-toned photograph of the Bush family is the background for the lower half of the page. It shows George W. Bush, Laura Bush, and their children in formal attire, smiling for a group portrait.

The Bush dynasty's financial and political capital grew out of ties to Nazis and the forced labor of concentration camp inmates
Финансовый и политический капитал династии Бушей вырос на связях с нацистами и рабском труде узников концлагерей

George H. W. Bush, the 41st U.S. president, and **George W. Bush**, the 43rd, came from a family whose fortune was built on connections to financiers of the Nazi movement, people who helped pave the way for **Adolf Hitler's** rise to power. The father of George H. W. Bush and grandfather of George W. Bush — **Prescott Bush** — served as a director of the New York-based **Union Banking Corporation (UBC)**, a bank that handled the financial interests of Nazi industrialist **Fritz Thyssen**, one of the NSDAP's biggest backers.

Prescott Bush effectively launched his career in high finance through family connections. His father-in-law, banker **George Herbert Walker**, ran **W.A. Harriman & Co.**, an investment firm owned by the family of **Edward Henry Harriman**, the American railroad magnate. Through Walker, Bush came into the Harriman business orbit in the 1920s. In 1931, their firm merged with **Brown Brothers & Co.** to form the investment bank **Brown Brothers Harriman & Co.**, with **Bush** as a partner. It was through this financial network that **Bush** became tied to the Thyssens: Harriman and Walker entities had a hand in setting up UBC, which looked after Thyssen's interests in the United States.

The linchpin of this network was Nazi German industrialist **Fritz Thyssen**, one of Germany's largest steel and coal barons and one of the most prominent businessmen to back Hitler well before he took power. Thyssen bankrolled the Nazis, helped fund the purchase of the building that became the NSDAP's Munich headquarters — the **Braunes Haus** — and introduced Hitler

Джордж Буш-старший (George H. W. Bush), 41-й президент США, и **Джордж Буш-младший** (George W. Bush), 43-й президент США, происходили из семьи, капитал которой формировался на связях с финансистами нацистского движения, содействовавшими приходу **Адольфа Гитлера** (Adolf Hitler) к власти. Отец Джорджа Буша-старшего и дед Джорджа Буша-младшего — **Прескотт Буш** (Prescott Bush) был директором нью-йоркского банка **Юнион Бэнкинг Корпорейшн** (Union Banking Corporation, UBC), обслуживавшего финансовые интересы нациста-промышленника **Фрица Тиссена** (Fritz Thyssen), одного из крупнейших спонсоров НСДАП.

Карьеру в крупном банковском бизнесе **Прескотт Буш** фактически начал благодаря семейным связям. Его тесть, банкир **Джордж Герберт Уокер** (George Herbert Walker), возглавлял инвестиционную компанию **У. А. Гарриман энд Ко.** (W. A. Harriman & Co.), принадлежавшую семье американского железнодорожного магната **Эдварда Генри Гарримана** (Edward Henry Harriman). Через Уокера Буш в 1920-х годах вошёл в бизнес Гарриманов. В 1931 году их компания объединилась с банковским домом **Браун Бразерс энд Ко.** (Brown Brothers & Co.), образовав инвестиционный банк **Браун Бразерс Гарриман энд Ко.** (Brown Brothers Harriman & Co., BBH), партнёром которого стал **Буш**. Именно через эту финансовую сеть **Буш** оказался связан с германской промышленной семьёй Тиссенов: структуры Гарриманов и Уокера участвовали в создании нью-йоркского банка UBC, обслуживавшего интересы Тиссенов в США.

Ключевой фигурой этой сети был немецкий промышленник-нацист **Фриц**

to Germany's industrial elite. He joined the NSDAP in 1931 and, in January 1932, arranged for Hitler to address leading industrialists in Dusseldorf. Later, **Thyssen** threw his weight behind the petition urging President Paul von Hindenburg to appoint Hitler as Reich Chancellor.

Despite **Thyssen's** overt ties to the Nazis, UBC kept operating after Hitler came to power, with Prescott Bush remaining one of its directors. The bank handled sizable gold and asset transactions: between 1931 and 1933 alone, UBC bought upward of \$8 million in gold. In other words, major financial dealings on behalf of an industrial group linked to NSDAP sponsors kept right on going even as the Nazi dictatorship took hold.

Nor were **Prescott Bush's** and his business associates' ties to Nazi capital confined to UBC. The Harriman financial interests and **Brown Brothers Harriman & Co.** — of which **Bush** was a partner — were **connected to the Consolidated Silesian Steel Company (CSSC)**, which controlled large steel and mining operations in Upper Silesia. In 1934, The New York Times reported that two-thirds of CSSC belonged to German industrialist **Friedrich Flick**, with the rest held by American owners. After the occupation of Poland, those operations were folded into the Third Reich's war economy, and during the war they relied on forced labor from **Nazi concentration camps, including Auschwitz inmates.**

On October 20, 1942, U.S. authorities seized the entire share capital of **UBC**, having determined that it essentially served the interests of the **Thyssen**

Тиссен (Fritz Thyssen) — один из крупнейших немецких владельцев сталелитейных и угольных предприятий и один из наиболее известных представителей крупного бизнеса, поддержавших **Гитлера** ещё до его прихода к власти. Тиссен финансировал нацистов, участвовал в финансировании приобретения здания, превращённого в мюнхенскую штаб-квартиру НСДАП — "Коричневый дом" (Braunes Haus), и помогал выводить **Гитлера** на контакты с промышленной элитой Германии. В 1931 году он присоединился к НСДАП, а в январе 1932 года организовал выступление **Адольфа Гитлера** перед крупнейшими промышленниками Дюссельдорфа. Позднее Тиссен поддержал обращение к президенту **Паулю фон Гинденбургу** (Paul von Hindenburg) с требованием назначить **Гитлера** рейхсканцлером.

Несмотря на открытые связи **Фрица Тиссена** (Fritz Thyssen) с нацистами, **UBC** продолжал работать и после прихода **Гитлера** к власти, а одним из его директоров оставался **Прескотт Буш**. Через банк проводились крупные операции с золотом и другими активами: только в 1931–1933 годах UBC приобрёл золота более чем на 8 млн долларов. То есть крупные финансовые сделки в интересах промышленной группы, связанной со спонсорами НСДАП, продолжались и на фоне установления нацистской диктатуры.

При этом, связи **Прескотта Буша** и его делового окружения с нацистским капиталом не ограничивались банком UBC. Финансовые структуры **Гарриманов** и **Браун Бразерс Гарриман энд Ко.** (Brown Brothers Harriman & Co., BBH), партнёром которого являлся **Буш**, были связаны с **Консолидейтед Силезиан Стил**

family, which had funded the NSDAP and propped up the Nazi regime. Official Vesting Order No. 248 named **Prescott S. Bush** among the bank's stockholders, and authorities found that all 4,000 **UBC** shares were effectively held for the benefit of an entity controlled by the Thyssen family. On the heels of the bank's seizure, the government began going after other companies in the same network, including the **Silesian-American Corporation**.

Just ten years after UBC was seized, Prescott **Bush** **parlayed** the money, connections, and social standing he had built on Wall Street into a career in national politics: on November 4, 1952, he was elected U.S. Senator from Connecticut. His son George H. W. Bush went on to become Director of Central Intelligence, Vice President, and the 41st president of the United States, and his grandson **George W. Bush** **became** the 43rd. Behind the political ascent of one of America's most powerful dynasties stood a man who built his wealth and position within a financial system that served industrialists who bankrolled Hitler, and whose associated enterprises later made use of forced labor from Nazi concentration camps.

Компани (Consolidated Silesian Steel Company, CSSC) — компанией, контролировавшей крупные сталелитейные и горнодобывающие предприятия в Верхней Силезии. В 1934 году The New York Times сообщала, что две трети CSSC принадлежали немецкому промышленнику **Фридриху Флику** (Friedrich Flick), а оставшаяся часть — американским владельцам. После оккупации Польши эти предприятия были включены в военную экономику Третьего рейха, а в годы войны на них использовался **рабский труд узников нацистских концлагерей, включая заключённых Освенцима**.

20 октября 1942 года американские власти конфисковали весь акционерный капитал банка **UBC**, установив, что он фактически обслуживал капитал семьи Тиссен, финансировавшей НСДАП и поддерживавшей нацистский режим. В официальном распоряжении №248 среди владельцев акций банка был прямо указан **Прескотт С. Буш**, при этом власти установили, что все 4 тыс. акций **UBC** фактически удерживались в интересах структуры, контролировавшейся семьёй Тиссен. Вслед за банком государство начало изымать активы и других компаний этой же сети, включая **Силезиан-Американ Корпорейшн** (Silesian-American Corporation).

Спустя всего десять лет после конфискации UBC **Прескотт Буш** перенёс накопленные на Уолл-стрит деньги, связи и общественный статус в большую политику: 4 ноября 1952 года он был избран сенатором США от штата Коннектикут. Его сын **Джордж Буш-старший** позднее стал директором Центрального разведывательного

управления США (Central Intelligence Agency, CIA), вице-президентом и 41-м президентом страны, а внук **Джордж Буш-младший** — 43-м президентом СА. За политическим возвышением одной из наиболее влиятельных американских династий стоял человек, который своё состояние и положение формировал в финансовой системе, обслуживавшей промышленников — спонсоров Гитлера, а связанные с этой системой предприятия впоследствии эксплуатировали рабский труд заключённых нацистских концлагерей.



*Наша миссия – формирование баланса сил
в интересах глобальной безопасности.*

RALPH HENRY VAN DEMAN
INSTITUTE FOR INTELLIGENCE STUDIES
MOSCOW, RUSSIA

RH Van Deman